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قیمت سکه و ارز ) به تومان(
قیمت بازارنوع سکه

917500سکه تمام طرح جدید
916000سکه تمام طرح قدیم

468000نیم سکه
259000ربع سکه

179000گرمی
93637هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3307دلار
3670یورو
5050پوند

900درهم

تسلیت
جناب آقای مهندس امیر رشیدی

بدینوسیله درگذشت والده گرامیتان )همسر شهید( را تسلیت گفته 
امید است در جوار امن رحمت الهی جاودان بیاساید.

همکاران شما در شهرداری

دور زدن قانون اساسی
با اجرای مصوبات بدون تایید مجلس !

روزنامه رسالت
این روزنامه در یادداشــتی از عدم ارسال مصوبات به هیئت تطبیق 
مصوبات خبر داد ونوشت: دولت دهم متهم بود كه صدها مصوبه خلاف 
قانون را كه مغایرت آن در هیئت تطبیق مصوبات با قانون محرز شــده 
و توســط رئیس مجلس در روزنامه رسمي درج مي شد را بدون اعتناء 
به این مرجع نظارتي اجرا و همچنین بر مفاد آن اصرار و نهایتاً مراجع 
نظارتي را در مقابل كار انجام شــده قرار مي داد و دولت یازدهم با قسم 
جلاله شخص حجت الاسلام روحاني با این عبارت كه والله ـ تل الله ـ بل 
الله. دوران 84 تا 92 تکرار نخواهد شد، نوید مي دهد كه چنان رویکردي 
نخواهد داشت. با مروري بر چندین مصوبه خلاف قانون دولت مي توان 
به راســتي آزمایي عدم تکرار زوال و رویه هاي نادرست دولت دهم در 

دولت یازدهم رسید...
از تاریــخ اســتقرار دولت یازدهــم )92/5/13( تا مــورخ 94/3/4 
حدود1260 مصوبه دولت به مجلس ارسال شده است. سوال این است 
آیا تعداد كل مصوبات همین تعداد اســت. نگارنده حداقل تعداد 100 
مصوبه دولت را به شــماره و تاریخ مي تواند ارائه كند كه این مصوبات 
در اجراي قانون نحوه اجراي اصل 138 قانون اساسي به مجلس ارسال 

نشده است آیا این رویکرد همان روال دولت گذشته نیست؟
هیئت امناء حســاب ذخیره ارزي در طي حدود دو ســال استقرار 
دولت یازدهم 12 مصوبه را در جلسات كمیسیون اقتصادي به پیشنهاد 
بانك مركزي تصویب كرده و در مورد میلیاردها ریال وجوه تســهیلات 
اعطایي به اشخاص حقوقي خصوصي بدهکار تصمیم گیري نموده است. 
آیا حتي یك مصوبه آن را براي اطلاع رئیس مجلس ارسال كرده است؟ 
چه مرجعي مسئول تطبیق مفاد تصمیمات متخذه با بندهاي سه گانه 

ماده 85 قانون برنامه پنجم توسعه مي باشد به جز هیئت تطبیق؟
چه کسی یارانه تولید دریافت کرده!؟

روزنامه تعادل
این روزنامه اصلاح طلب با زیر سوال بردن پرداخت یارانه به  تولید 
كنندگان نوشــت: هفته گذشــته محمد باقر نوبخت جزییات پرداخت 
300میلیارد تومان یارانه به بخش تولید طي دو ماهه اول ســال جاري 
را در اختیار رسانه ها قرار داد. یارانه اي كه به گفته نوبخت از طریق سه 
وزارتخانه از جمله وزارت صنعت و معدن به برخي از واحدهاي تولیدي 
پرداخت شده است. پس از این اطلاع رساني اما، واحدهاي تولیدي مورد 

نظر، دریافت هرگونه یارانه اي را رد كردند)!(
در این میان، انتظار مي رفت مســئولان وزارت صنعت در این باره 
شفاف ســازي كنند و پرده ابهام از این مسئله كنار زنند. اما چنین نشد 
و تلاش هاي روزنامه تعادل براي برقراري با مسئولان مربوطه در وزارت 
صنعت به نتیجه نرســید. اگرچه 300میلیارد تومان در شــرایطي كه 
واحدهاي صنعتي و معدني كشور با كمبود شدید نقدینگي و سرمایه در 
گردش دست به گریبانند، رقم بسیاري ناچیزي است، اما شیوه تخصیص 

یارانه تولید به واحدهاي صنعتي و معدني قابل توجه است.
 اینکه كل رقمي كه دولت مي خواهد به عنوان یارانه تولید پرداخت 
كند، به چه میزاني است؟ واحدهاي تولیدي بر چه اساسي انتخاب و براي 
دریافت یارانه اولویت بندي مي شوند؟ در ماه هاي پیش رو، چه صنایع یا 
واحدهاي مشمول دریافت یارانه خواهند شد؟ و سوال هایي از این دست 
در كانون توجه ناظران و صاحب نظران صنعتي قرار گرفته است. این همه 
سوال در حالي است كه مسئولان وزارت صنعت سکوت پیشه كرده اند 
و اصل شفاف سازي و پاسخگویي به افکار عمومي را نادیده مي گیرند. با 
وجود این، انتظار مي رود، مقام هاي این وزارتخانه در روزهاي آتي از برنامه 

این وزارتخانه براي پرداخت یارانه تولید در سال 94 رونمایي كنند...
در همین حال، محمد اتابك رئیس انجمن ســیمان درباره سخنان 
اخیــر محمدباقر نوبخت مبني بر دریافــت یارانه 83میلیارد توماني به 
كارخانجات سیمان )مازوت سوز( به »تعادل« مي گوید: از گذشته تاكنون، 
یعنــي از زمان اجراي فــاز اول و دوم قانون هدفمندي یارانه ها، صنایع 

سیمان هیچ گونه مبلغي از سوي دولت دریافت نکرده است...
علــي موحد عضو كارگروه انجمن صنایع غذایــي ایران نیز درباره 
پرداخت یارانه ها از سوي دولت به كارخانه قند دزفول مي گوید: بنده به 
عنوان فعال اقتصادي در حوزه موادغذایي از زمان هدفمندي یارانه ها تا به 
امروز شاهد پرداخت هیچ منابعي با عنوان یارانه از سوي دولتي ها نبوده ام.
با توجه به اینکه مسئولان دولت تدبیر، دولت خود را دولت راستگویان 
نامیده اند،ظاهرا نباید اصل پرداخت سیصد میلیارد تومان را انکار كرد! 
اما از آنجا كه مدیران صنایع دریافت یارانه تولید را انکار می كنند، باید 
پاسخ این پرسش را پیداكرد كه چه كسی به اسم تولید كننده این مبلغ 

را از دست دولتمردان دریافت كرده است؟!
آب پاکی وزیر روی دست بورس!

روزنامه خراسان 
 خراسان از تکذیب تزریق منابع بانکی به بورس خبر داد و نوشت:  با 
گذشت 2 هفته از خبر دستور وزیر اقتصاد به 5 بانك بزرگ دولتي براي 
تزریق منبع به بورس، طیب نیا ضمن تکذیب این خبر گفت: هیچ مقامي 
حق دخالت در بازار سرمایه ندارد)!(علي طیب نیا در پاسخ به پرسشي 
درباره جلســه اخیر با 5 بانك براي حمایت از بازار ســرمایه و نتایج آن 
با تاكید بر اینکه وزارت اقتصاد به هیچ وجه به بانك ها و سایر اشخاص 
تکلیفي در مورد بازار ســرمایه نمي كند و پیش از این هم چنین كاري 

نکرده است؛ گفت: هم اكنون موعد خرید سهام است.
وزیر امــور اقتصادي و دارایي تأكید كرد: اگر نشســتي با مدیران 
عامل بانك ها برگزار شــده عمدتا براي مهار كردن رفتار هیجاني برخي 
سهامداران است، در غیر این صورت اعتقاد جدي وجود دارد كه در بازار 
سرمایه هیچ مقامي مجاز به دخالت نیست و باید اجازه دهیم قیمت سهام 

براساس شرایط بازار به صورت كاملًا رقابتي تعیین شود.
ظاهرا وزیر اقتصاد زیان بیش از یکصد هزار میلیارد تومانی سهامداران 
و از دست رفتن هست و نیست آنها را هیجاناتی می داند كه باید با یکی 

دو جلسه صوری و بدون اقدامی عملی مهار شود!

اقتصاددرآینهرسانهها

رئیس اتحادیه فروشندگان 
روغن و لاستیک گفت: خارجی 
بودن روغن های ماشین دلیلی 

براستانداردشان نیست.
عباس ســماواتی در گفت وگو 
با ایســنا افزود: برخی روغن های 
اتومبیلی كــه در بازار وجود دارد 
تقلبی اســت و با برچســب های 
خارجی به فروش می رســند كه 

مورد قبول اتحادیه نیست.
وی اظهار كرد: متقاضیان باید 
در خرید روغن های اتومبیل دقت 
لازم را داشته باشند و بهتر است از 
روغن های با برند معتبر و استاندارد 
استفاده شود و از خرید روغن های 

باز و بشکه ای به دلیل ارزان تر بودن 
اجتناب شود.

وی با تاكید بر اینکه روغن های 
ســوخته كه در بشکه ها به فروش 

نیستند،  اعتماد  قابل  می رســند 
گفت: معمولا روغن های اتومبیلی 

كه مصرف شــده هستند تصفیه 
شــده و دوباره مورد استفاده قرار 
می گیرند ولی اگر عمل تصفیه به 
نگیرد مشکل ساز  درستی صورت 
می شــود، چون برخی روغن ها را 
با اســید یا مواد شیمیایی تصفیه 
می كننــد كــه كاری اشــتباه و 

خطرناک است.
سماواتی ادامه داد: عمر مفید 
روغن ها بسته به نوع  و جنس آن 
متفاوت اســت و روی بسته بندی 
آن ها نوشته می شــود و خارجی 
بــودن برند روغن هــای اتومبیل 
و گران تر بــودن آن، دلیلی برای 

استاندارد بودن روغن ها نیست.

فروشــندگان  اتحادیه  رئیس 
لاســتیك، روغــن و پنچرگیران 
در بخشــی از سخنان خود درباره 
تعمیر لاستیك های اتومبیلی كه 
به هر دلیــل خراش دیده و دچار 
ضرب دیدگی می شوند، گفت: این 
لاستیك ها در واحد های آپاراتی كه 
دارای دستگاه های مخصوص تعمیر 
لاستیك بوده تعمیر می شوند كه 
بعــد از تعمیر حتما باید به عنوان 
لاســتیك های عقب ماشین مورد 
استفاده قرار گیرند كه فشار زیادی 
به آ ن ها وارد نشده و اگر به هر دلیل 
با مشکل مواجه شد خطری برای 

راننده به همراه نداشته باشد.

رئیس اتحادیه فروشندگان 
گل و گیاه گفت: روزانه حدود 
چهار میلیون شــاخه گل در 
کشور تولید می شود که از این 
به دلیل  میزان 50 درصد آن 
قیمت  و  صادراتی  بازار  نبود 
بالا به ضایعات تبدیل می شود.
در  عجایبــی  ســیدجلال 
گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه 
سالانه تنها 50 میلیون دلار گل 
به كشورهای عراق و آسیای میانه 
صادر می شــود، اظهار كرد: این 
در حالی اســت كه ایران قابلیت 

چندین برابــری در این حوزه را 
دارد.

وی ادامــه داد: تــا زمانی كه 
پایانه صادراتی گل در كشور ایجاد 

نشود این مشکل برطرف نخواهد 
شد لذا با توجه به عمر كوتاه گل و 

گیاه باید به این امر رسیدگی شود.
رئیس پایانــه صادراتی گل و 
گیاه با بیان اینکه مصرف داخلی 
كشش این میزان تولید را ندارد، 
گفت: با تکمیــل پایانه صادراتی 
می توان احتیاجات صادركنندگان 
را در یك بازه كوتاه مدت تامین 
كرد و با توجه به رتبه 17 كشور در 
تولید گل و گیاه جایگاه صادراتی 

در این زمینه ارتقا یابد.
وی با اشــاره به سرانه پایین 
مصــرف گل و گیــاه در ایران و 
مقایســه آن در جهان گفت: در 

ایران ســرانه مصرف گل سالانه 
شش شاخه اســت در حالی كه 
این میزان در كشورهای اروپایی 

160 شاخه است.
رئیس اتحادیه فروشــندگان 
گل و گیــاه در خصــوص قیمت 
بالای گل و گیاه در كشور اظهار 
كرد: قیمت گل در ایران به دلیل 
وجود ضایعات بالا و نبود صادرات 
جدی بالاتر از قیمت های جهانی 
اســت كه این امر موجب كاهش 
توان خرید مردم و متحمل شدن 
فشار به تولیدكنندگان شده است.

رئیس اتحادیه فروشندگان:

خارجی بودن روغن های ماشین دلیلی براستانداردشان نیست

رئیس اتحادیه فروشندگان گل و گیاه:

روزانه 50 درصد تولیدات گل در ایران تبدیل به ضایعات می شود

صندوق  سابق  مدیرعامل 
توســعه ملی از اظهارات وزیر 
نفت مبنی بر فروش بیشــتر 
لغو تحریم ها  از  نفت خام پس 

انتقاد کرد.
رحیم قربانــی در گفت وگو با 
»نســیم« در واكنش به اظهارات 
وزیــر نفت در خصــوص افزایش 
صادرات نفت خام بلافاصله بعد از 
لغو تحریم ها و تبعات این تصمیم 
بر روند اقتصاد ایــران اظهار كرد: 
در حال حاضر بیشتر اقتصاددانان 
نسبت به بازگشت اقتصاد ایران به 
وضعیــت دهه های قبل در صورت 
برداشــته شــدن تحریم ها نگران 

هستند.
وی افزود: سؤالی كه در شرایط 
كنونی ذهن فعالان اقتصادی را به 
خود مشغول كرده است این است 
كه اگر بعد از لغو تحریم ها نفت ما 
را به اندازه قبل بخرند، ما همه نفت 
خود را به صورت خام می فروشیم؟

این اقتصــاددان با اشــاره به 

احتمال تزلزل در جایگاه كســب 
و كارهــای محلــی در صورت لغو 
تحریم ها بیان كرد: باید توجه داشت 
كه كسب و كارهای محلی ما در این 
چند ســال به فضای كسب و كار 
خود رونــق داده اند، بنابراین نباید 
در رقابت تنگاتنگ و سخت بعد از 
لغو تحریم ها با كمپانی های بزرگ 
كــه قصد ورود به ایــران را دارند، 
تعطیل شوند، زیرا برخی از كسب 
و كارهــای داخلی تــوان رقابت با 

نمونه های خارجی را ندارند.
قربانی با بیان این ســؤال كه 
»آیا اگر تحریم ها برداشته شد و ما 
توانستیم نفت بیشتری صادر كنیم، 
باید نفت بیشــتری صادر كنیم؟ و 
آیا این یك دســتاورد بزرگ برای 
اقتصاد ایران است« خاطرنشان كرد: 
اگر تحریم ها برداشته شد، نه تنها 
نباید صادرات خود را افزایش دهیم 
بلکــه باید درهای چاههای نفت را 
واقعاً ببندیم و به اقتصاد مقاومتی 
و اقتصــاد درون زای خودمــان باز 

گردیم. وی افزود: باید ظرفیت های 
ناقص خودمان را كامل كنیم زیرا 
در حال حاضر مــا ظرفیت خالی 
بســیار فراوانی داریم و در صورت 
فعال كردن این ظرفیت های خالی 
تولیداتمان كفاف خاورمیانه را هم 

می دهد.
عامل  هیئــت  ســابق  رئیس 
صندوق توســعه ملــی گفت: در 
حال حاضر همه روی این مســئله 
اتفاق نظر دارند كه بین 30 تا 40 
درصد از ظرفیت های ما فعال است 
و ما ســال گذشته 20 میلیون تن 
صادرات سیمان داشتیم و صادرات 
فــولاد و پتروشــیمی های ما هم 
بنابراین  وضعیت خوبی داشــتند 
نباید به هیچ وجه مواد خام صادر 

كنیم.
قربانی برهمین اســاس عنوان 
كــرد: قبل از این كــه دیگران ما 
را تحریم كنند، مــا خودمان باید 
خودمان را تحریم كنیم و مواد خام 

را صادر نکنیم.

وی افزود: با صادر كردن مواد 
خام اقتصاد ما دولتی تر می شود و 
اگر ماده خام صادر نکنیم این مواد 
به دســت مردم و بخش خصوصی 
می رسد و آن ها این مواد را فرآوری 

می كنند.
این اقتصاددان تصریح كرد: اگر 
مبنا بر صادرات تك محصولی نفت 
خام باشــد همین وضعیت پابرجا 
هســت و 80 درصد اقتصاد ما در 
اختیار دولت قرار می گیرد و مردم 

نظاره گر می شوند.
قربانی با تشــریح ارتباط میان 
مردمی كردن اقتصاد و جلوگیری 
از خام فروشــی گفت: برای اینکه 
اقتصاد را به مردم بسپاریم باید از 
خام فروشی دســت برداریم و این 
خام فروشــی تنها منحصر به نفت 
نمی شــود، حتی در مواد غذایی و 
كشاورزی و حتی محصولاتی مانند 
خشــکبار هم نباید تولیداتمان را 

بدون فرآوری صادر كنیم.
وی با انتقاد از وضعیت صادرات 

خشــکبار در كشور بیان كرد: یك 
بسته بندی ساده مگر چه مقدار كار 
لازم دارد، كه كشوری دیگر كشمش 
ما را می گیرد و در معرض رطوبت 
قرار می دهد، ســپس بسته بندی 
می كند و نام خودش را بر روی آن 
درج كرده و به كشورهای مختلف 

صادر می كند.
عامل  هیئــت  ســابق  رئیس 
صندوق توســعه ملی با بیان این 
مطلب كه »اقتصاد وابسته از همین 
خام فروشــی ها شــروع می شود« 
گفت: با خام فروشــی در اقتصاد، 
دلارهای نفتی رابه دولت می دهیم 
و دولت هم متأسفانه با آنها دست 
به واردات كالاهای لوكس می زند و 
به تولید فشار وارد می شود، بنابراین 
هر دولتی كه روی كار قرار بگیرد 
باید با خام فروشی خداحافظی كند.

قربانی افزود: اگر تحت فشــار 
نبودیــم، تمــام فناوری هایــی را 
كه امروز تولیــد می كنیم را وارد 
بودن  باپابرجا  بنابراین  می كردیم، 

تحریم ها بــه هیچ وجــه بیچاره 
نمی شویم.

وی تصریح كرد: در حال حاضر 
در اوج تحریم هــا 50 میلیارد دلار 
صادرات غیــر نفتی و 12 میلیارد 
دلار صادرات خدمات فنی مهندسی 
داشتیم؛ آیا در حال حاضر ما بیچاره 
هســتیم؟ مگر 5 سال قبل چقدر 
صادرات غیر نفتی داشتیم؟ زمانی 
كه تحریمها نبود چقدر صادرات غیر 

نفتی داشتیم؟
عامل  هیئــت  ســابق  رئیس 
صندوق توســعه ملــی ادامه داد: 
در ســال 84 تنها 7 میلیارد دلار 
صادرات غیر نفتی داشتیم، این در 
حالی است كه در آن زمان، تحریم 
هم نبودیم، آیــا آن زمان بیچاره 
بودیم؟ یا الان كه 50 میلیارد دلار 
صادرات غیــر نفتی داریم؟ قربانی 
این عزت ماست  خاطرنشان كرد: 
كــه ما به انــدازه نفتمان صادرات 
غیر نفتی داریم و نباید آن را سبك 

بشماریم.

مدیر عامل سابق صندوق توسعه ملی:

افزایش فروش نفت خام با لغو تحریم ها خوشحالی نخواهد داشت

یک اقتصاددان مطرح کرد

تلاش سازمان یافته یک جریان خاص برای سخت کردن اوضاع معیشتی مردم
گفت:  اقتصــاددان  یــک 
نشان  امسال  ابتدای  گرانی های 
می دهد که برخی از درون کشور 
ســعی می کنند شرایط را برای 
مردم ســخت کنند تا این گونه 
مــردم در مقابل نظام ســلطه 

سرتعظیم فرو آورند.
صدری در گفت وگو با تسنیم، با 
بیان اینکه گفته های 1+5 درباره لغو 
تحریم ها با آنچه نمایندگان ایران در 
مذاكرات اعــلام می كنند متناقض 
اســت، به همین دلیل نمی توان به 
خبرهای لغو تحریم اعتماد كرد گفت: 
اگر تحریم، همــان طور كه مذاكره 

كنندگان ایــران عنوان كرده اند لغو 
شود قطعاً بر اقتصاد ملی كشور تأثیر 

خواهد داشت.
وی با اشــاره به اینکــه ایران از 
ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی مورد 
تحریم برخی كشــورها قرار گرفت، 
گفت: اما این تحریم ها در سال 1391 
شــدت گرفت به طــوری كه برای 
فروش نفت خام با محدودیت مواجه 
شدیم. از ســوی دیگر حدود 150 
تا 200 میلیــارد دلار در بانك  های 
كشــورهای آســیای جنوب شرقی 
)چین و هند( موجــودی داریم كه 
حتی نمی توانیــم از آن برای خرید 

كالا اســتفاده كنیم. این اقتصاددان 
با تأكید بر »اگــر تحریم ها به طور 
كلی حذف شــود قطعاً مدت زمانی 
طول خواهد كشــید تا شاهد تأثیر 
رفع محدودیت ها باشیم« گفت: به 
تدریج می توان شاهد پیشرفت اقتصاد 
بود اما اعتقاد دارم كه مدیران دولتی 
به خصوص مدیــران بخش صنعت 
باید سیاســت های خود را براساس 
اینکه تحریم هــا ادامه خواهد یافت 

وضع كنند.
صدری ادامه داد: یکی از مواردی 
كه دولتمردان باید به آن توجه كنند 
كاهش هزینه هــا، ریخت وپاش ها، 

لوكس گرایــی و توجــه بــه حریم 
بیت المال اســت. هنوز بســیاری از 
دولتمردان و كســانی كه در اقتصاد 
كشور فعال هستند نفهمیده اند كه 
انقلاب بــزرگ ایران به رهبری امام 
خمینی)ره( ضد سرمایه داری و نظام 

سلطه است.
وی با اشاره به گرانی های ابتدای 
امســال گفت: به نظر می رســد كه 
برخی از درون كشور سعی می كنند 
شــرایط را برای مردم سخت كنند 
تا این  گونه مــردم در مقابل نظام 
سلطه سر تعظیم فرو آورند اما تاریخ 
نشان داده اســت كه این اتفاق رخ 

نخواهد داد.
صدری با اظهار اینکه متأسفانه 
بعد از گذشــت 36 سال از پیروزی 
انقــلاب راهبــردی برای توســعه 
پیشــرفت كشور وجود ندارد، گفت: 
دولت بهتر اســت ســه برنامه برای 
باقی ماندن، لغو بخشی یا لغو كامل 
تحریم ها داشته باشد. نباید به بهانه 
مذاكــرات اداره امور كشــور را رها 

كرده است.
گفتنی است دولت در چند ماه 
گذشته با چندباره گران كردن نان، 
افزایــش قیمت ســوخت از طریق 
برداشتن سهمیه ها و رها كردن بازار، 

فشار زیادی به معیشت مردم بویژه 
اقشار مستضعف جامعه وارد آورده كه 
نشان از وجود تحركات مشکوک برای 
وادار كردن مردم به پذیرش زورگویی 

دشمن دارد.
در ایــن بیــن حمایــت برخی 
حامیــان تابلودار یا ســکوت برخی 
به ظاهر مخالفان دولت در برابر این 
اقدامات جای ســؤال بوجود آورده 
است. رســانه های زنجیره ای كه از 
كوچکترین اشــکالات در گذشــته 
سیاه نمایی می كردند اكنون یا سکوت 
كرده اند یا همچنان بر طبل حمایت 

از اقدامات دولت می كوبند.

مدیرعامل اتحادیه دامداران از فاصله 50 درصدی قیمت گوشت 
قرمز از تولید تا بازار خبر داد.

سعید سلطانی در گفت وگو با ایسنا، افزود: در حال حاضر لاشه گوسفند 
و گوســاله در دامداری كیلویی حدود 20 هزار تومان خریداری می شود 
و در بازار حدود 30 هزار تومان به دست مصرف كننده می رسد كه البته 
علی رغم غیرمنطقی بودن این فاصله 50 درصدی، قیمت گوشت قرمز در 

قطعات و بسته بندی های مختلف به مراتب بیشتر از لاشه است.
وی اظهار كرد: ســالانه حدود 900 هزار تن گوشت در كشور تولید 
می شــود كه تامین كننده بیش از 90 درصد نیاز داخلی اســت و روند 
كاهشی واردات گوشــت قرمز طی دو سال اخیر از حدود 100 هزار تن 
به حدود 20 هزار تن در ســال گذشته نشان دهنده كاهش وابستگی به 

واردات این محصول است.
وی افزود: برای تأمین گوشــت قرمز مــورد نیاز مصرف كنندگان در 
ماه های پیش رو به ویژه ماه رمضان هیچ مشــکلی وجود ندارد و با توجه 
به میزان تولید این محصول و روند افزایشی آن، به نظر می رسد امسال 

هیچ نیازی به واردات گوشت قرمز نداشته باشیم.
سلطانی اعلام كرد: در بسیاری از كشورهای پیشرفته و در حال توسعه 
در ماه های پرمصرف، قیمت محصولات مورد نیاز مردم كاهش پیدا می كند 
تا مصرف كنندگان بتوانند راحت تر به این محصولات دسترسی پیدا كنند. 
در حالی كه در كشور ما در ایامی مانند ماه رمضان، محرم و غیره با ایجاد 
جو و فضاســازی، قیمت انواع محصولات مانند گوشــت قرمز به میزان 

چشمگیری افزایش می یابد كه منطقی نیست.

یک کارشناس اقتصادی گفت: با تک نرخی شدن بنزین پولدارها 
یارانه بیشتری می گیرند.

حســین هاشمی در گفت وگو با فارس با تاكید بر اینکه تصمیم گیران 
اگرچه می خواهند نظامی را ایجاد كنند كه رفتار مصرف كنندگان عادلانه 
باشد، افزود: اما با این رویه قطعا به این سمت حركت نخواهیم كرد. به عنوان 
مثال اگر یك خانواده دارای 5 خودرو باشد بنابراین نسبت به خانواده ای كه 
تنهــا یك خودرو دارد و یا خانواده ای كه اصلا خودرو ندارد قطعا از یارانه 

بیشتری برخوردار خواهد بود.
هاشمی با تاكید بر اینکه بهتر بود برای هر خانواده سهمیه و حق مصرفی 
را در نظر گرفت تا به سمت عادلانه شدن مصرف انرژی گام برداریم، تصریح 
كرد: روح هدفمند كردن یارانه ها نیز متعادل سازی در مصرف انرژی بود.

معاون سابق ستاد سوخت با تاكید بر اینکه برای ایجاد كارت سوخت 
هزینه های بسیار زیادی صرف شــده است، خاطرنشان كرد: نباید كاری 
كنیم كه این هزینه ها نادیده گرفته شود. جمع شدن كارت سوخت ابهام 

زیادی را هم در دید كارشناسان و هم در دید مردم ایجاد خواهد كرد.
هاشمی گفت: الان قیمت نفت پایین است و بر این اساس قیمت بنزین 
نیز كاهش پیدا كرده می توان سهمیه ها را حذف كرد، اما اگر تا دو سال و 
یا چند سال آینده قیمت نفت افزایش پیدا كند و به طبع آن قیمت بنزین 
نیز بالا رود آنگاه عاقلانه ترین كار بازگشت نظام سهمیه بندی است زیرا از 

این طریق می توان كنترل مصرف داشت.
وی اظهار كرد: هرچه قیمت بالا می رود، میزان سوبســیدی كه دولت 
پرداخت می كند بیشتر است به همین دلیل حتما باید سیستم كارت سوخت 

حفظ شود تا بتوانیم در آینده به این سیستم متکی باشیم.
هاشــمی ادامه داد: نکته مهم آن اســت كه باید نواقص این سیستم 
برطرف شــود و مهمترین نقص آن آفلاین بودن كارت سوخت هاست كه 
باید تبدیل به سیستم آنلاین شود، از این طریق می توان رهگیری خودروها 
و میزان مصرف سوخت را نیز به طور دقیق داشته باشیم و در نهایت منجر 

به كنترل و كاهش قاچاق سوخت خواهد شد.

مدیرعامل اتحادیه دامداران خبر داد
فاصله 50 درصدی قیمت گوشت قرمز 

از تولید تا بازار

یک کارشناس اقتصادی:
پولدارها با تک  نرخی شدن بنزین 

یارانه بیشتری می گیرند

معاون وزیر اقتصاد در دوران 
دولت  کــرد:  تاکید  اصلاحات 
یازدهم باید همه واقعیت ها را به 
مردم بگوید، مشکلات اقتصادی 

حل نشده است.
در  حســینی  مســتخدمین 
گفت وگو با تسنیم افزود: مشکلات 
تورم، ركود، اشتغال و غیره نه تنها 
حل نشده است، بلکه هر روز شاهد 
انتشــار آمارهای ضعیفــی از این 

بخش ها هستیم.
وی بــا تاكید بــر اینکه دولت 
یازدهم به برنامه های اقتصادی كمتر 
توجه كرده و عزم خود را بر مذاكرات 
هسته ای گذاشــته است، افزود: به 
خاطر عــدم توجه به ســاماندهی 
اقتصاد داخلی و نبــود برنامه های 
اقتصادی در بازارهــای مختلف از 
جمله پــول، ســرمایه، كار، كالا و 
غیره نتایجی در اقتصاد به چشــم 

نمی خورد.
معــاون وزیر اقتصــاد و معاون 
بانك مركــزی در دولت اصلاحات 
تاكید كرد: اگر در سال 94 مذاكرات 
هســته ای به نتیجه مثبت برسد و 
تمام تحریم ها لغو شــود آثار آن بر 
زندگــی مردم روانی خواهد بود كه 

خیلی سریع هم فروكش می كند.

حسینی با تاكید بر اینکه آثار لغو 
تحریم در صورت به نتیجه رسیدن 
مذاكرات در ســال 94 بسیار كوتاه 
خواهد بود و مردم آن را در زندگی 
خود لمس نخواهند كرد، گفت: نبود 
برنامه بــرای پس از تحریم موجب 

هدر رفت منابع ملی می شود.
مستخدمین حسینی افزود: بعد 
از لغو تحریم ها مسئله مهم و اساسی 
چگونگی اتخاذ رویکردهای مناسب 
در اقتصاد كشور در مقابل واردات، 
فناوری و غیره است. زیرا مشخص 
نیســت برنامه دولت بــرای بعد از 

تحریم شامل چه مواردی می شود.
وی با بیان اینکه هنوز رویکرد 
دولــت برای بعــد از لغــو تمامی 
تحریم ها مشــخص نیست، گفت: 
وقتی تحریم ها برداشته شود معمولا 
رویکردهایی به كار گرفته می شود 
كه در میان مدت بــه نفع اقتصاد 
كشــور نخواهد بــود از همین رو 
می توان گفت كه برداشتن تحریم 
حتی می تواند به زیان كشــور نیز 

تمام شود.
مستخدمین حسینی تاكید كرد: 
دولــت در طول مذاكــرات همواره 
تاكید كرده برای بعد از تحریم برنامه 
دارد ولــی هرگز این برنامه را اعلام 

نکرده تا كارشناسان و اقتصاددانان 
آن را ارزیابی كنند و آینده اقتصاد را 
بعد از اجرای این برنامه ها پیش بینی 

نمایند.
این كارشناس اقتصاد با تاكید بر 
اینکه نداشتن برنامه برای بعد از رفع 
تحریم هــا نه تنها كمکی به اقتصاد 
نمی كند بلکه می تواند موجب هدر 
رفت منابع كشور هم شود، تصریح 
كــرد: رفاه جامعــه و درآمد مردم 
با رفع تحریم بــالا نمی رود بلکه با 
برنامه ریزی دقیق برای بعد از تحریم 
دولت باید به تقویت اقتصاد كشور 

كمك كند.
وی با بیان اینکه دولت باید همه 
واقعیت ها را به مردم بگوید، تاكید 
كرد: مشکلات تورم، ركود و اشتغال 
و غیره نه تنها حل نشــده بلکه هر 
روز شاهد انتشار آرمان های ضعیفی 

از این بخش ها می باشیم.
در صورتی  گفــت:  حســینی 
كه دولت كنــار توجه به مذاكرات 
بــه تدوین برنامه هایی بــرای رفاه 
اقتصــادی مردم هــم می پرداخت 
می توانســتیم امیدوار باشیم كه در 
صورت به نتیجه رســیدن و یا عدم 
نتیجه مذاكرات اقتصاد كشور برنامه 
دارد و به دنبال افزایش رفاه جامعه 

است، اما اكنون وضعیت طوری است 
كه اگر نتیجه مذاكرات مثبت نباشد، 
رسما از اقتصاد داخلی و رفاه مردم 

نیز غافل شده ایم.
این فعال اقتصــادی ادامه داد: 
هر چند در تورم جهت گیری دولت 
نتیجه نداد چرا كه آثار كاهش ارزش 
پول ملی و هدفمنــدی از اقتصاد 
خارج شد و در نتیجه نرخ تورم مدار 

نزولی به خود گرفت.
حسینی  مستخدمین  گفته  به 
دولت تا سال گذشته برنامه ای را در 
دستور كار خود نداشت كه موجب 
افزایش تورم شــود اما امســال با 
تغییر قیمت های حامل های انرژی 
مسیر تورم را تغییر داد از همین رو 
نرخ تورم تا پایان سال 94 صعودی 

خواهد شد.
معاون وزیر اقتصاد و معاون بانك 
مركــزی در دولت اصلاحات تاكید 
كرد: شــاخص های كلیدی اقتصاد 
كلان نشان می دهد كه هزینه های 
دولت بالا است، نرخ تورم به صورت 
مقطعی كم شده و تا پایان سال 94 
افزایش خواهــد یافت ضمن آنکه 
نرخ اشــتغال پایین و نرخ بیکاری 
بالا است. بنابراین وضعیت اقتصاد 

در حالت مساعدی قرار ندارد.

معاون وزیر دوران اصلاحات:

مشکلات اقتصادی در دولت یازدهم حل نشده است

رئیس اتحادیه میوه و سبزی از کمیاب شدن هویج در بازار و 
افزایش چشمگیر قیمت این صیفی تا 5 برابر خبر داد.

ســید حسین مهاجران در گفت وگو با مهر با بیان اینکه اگر هویج به 
قیمت 700 تا 800 تومان به فروش برسد، تولیدكنندگان سود می كنند، 
افزود: قیمت فعلی این صیفی در بازار بین 4700 تا 4800 تومان است.

وی قیمت انواع میوه را نسبت به هفته گذشته بدون تغییر عنوان كرد 
و با بیان اینکه قیمت هر كیلوگرم خیار 500 تومان كاهش یافته اســت، 
اظهار داشت: در حال حاضر هر كیلوگرم خیار بین 1000 تا 1500 تومان 
به دســت مصرف كننده می رسد، ضمن اینکه قیمت هویج در حدود یك 

هفته اخیر افزایش چشمگیری در بازار داشته است.
رئیس اتحادیه میوه و ســبزی، دلایل گرانی هویج را مورد اشاره قرار 
داد و گفت: سال گذشته در چنین فصلی هویج كاشان به بازار آمد اما به 

فروش نرسید، در نتیجه امسال این صیفی در كاشان تولید نشد.
مهاجران با اشاره به اینکه در حال حاضر هویج اصفهان در بازار عرضه 
می شــود، اضافه كرد: تولید اصفهان پاسخگوی نیاز مردم نیست، ضمن 
اینکــه در حدود 10 روز آینده تولیدات دیگر نقاط وارد بازار می شــود و 

قیمت كاهش پیدا می كند.
در همین زمینه علی امامی، معاون اتحادیه بارفروشان، قیمت هویج 
را در میدان مركزی میوه و تره بار، 2500 تومان اعلام كرد و گفت: حدود 
یك هفته است كه قیمت این صیفی افزایش یافته، چرا كه عرضه آن در 
حال حاضر بسیار كم است، ضمن اینکه طی 10 روز آینده شاهد كاهش 

قیمت این محصول در بازار خواهیم بود.

یک کارشــناس صنعت خودرو از درآمــد هنگفت برخی از 
نمایندگی های رسمی خودروسازان خارجی از ناحیه استفاده از پول 
پیش خریداران خودرو برای واردات این محصول به ایران خبر داد.

فربد زاوه در گفت وگو با ایســنا اظهار داشت: سه راه برای تأمین منابع 
مالی لازم برای واردات خودرو به كشور وجود دارد.

وی با بیان اینکه راه اول استفاده از سرمایه خود شركت واردكننده خودرو 
است، خاطرنشان كرد: در این حالت اگر قیمت تمام شده خودروی وارداتی 
95 میلیون تومان و قیمت فروش آن صد میلیون تومان باشد، حاشیه سود 

واردكننده پنج میلیون تومان معادل حدود 5/5 درصد خواهد بود.
این كارشناس صنعت خودرو ادامه داد: بنابراین اگر دوره گردش مالی 
واردات خودرو سالانه چهار بار باشد، سود سالانه واردكننده خودرو از واردات 
این محصول معادل 22 درصد خواهد بود. البته باید متذكر شد كه تقریبا 
هیچ یك از نمایندگی های رسمی واردكننده خودرو در ایران از سرمایه خود 

در این زمینه استفاده نمی كنند.
وی افزود: راهکار دوم تأمین منابع مالی نیز استفاده از تسهیلات بانکی 
با بهره های به طور میانگین ســالانه 28 درصد اســت كه البته این راهکار 
معقولی نیست زیرا در حالی كه سود واردات خودرو به طور میانگین سالانه 
22 درصد است نمی توان سالانه 28 درصد بهره بانکی داد كه البته این راه 

نیز در ایران مورد استفاده قرار نمی گیرد.
زاوه با بیان اینکه راهکار ســوم تامین منابع مالی برای واردات خودرو، 
پیش فروش خودرو و استفاده از پول مردم برای خرید و واردات خودرو است، 
خاطرنشــان كرد: این دقیقا همان راهی است كه توسط اكثریت قریب به 

اتفاق واردكنندگان خودرو در ایران مورد استفاده قرار می گیرد.
وی ادامه داد:  در این حالت، شــركت واردكننــده خودرو حدودا پنج 
درصد قیمت خرید خودرو را از سرمایه خود تامین كرده و مابقی را از محل 
پیش فروش خودرو و جمع آوری پول مصرف كنندگان به دست می آورد. به 
این ترتیب اگرچه حاشیه ســود واردكننده خودرو همان 22 درصد است 
اما چون پول استفاده شده برای واردات خودرو، متعلق به واردكننده نبوده 
است، بازدهی پول واردكننده خودرو در حد نجومی و هنگفتی خواهد بود.

این كارشناس صنعت خودرو افزود: به عنوان مثال در حال حاضر بازدهی 
پول واردات یك مدل خودرو با تیراژ بالا به كشور، حدود 500 درصد است. 
این به معنای آن اســت كه شــركت واردكننده خودرو از پول مردم، 500 

درصد بهره مالی می برد.
وی با بیان اینکه در واقع كسب و كار نمایندگی های رسمی خودروسازان 
خارجی در ایران نه از سرمایه خودشان بلکه از جیب مردم می چرخد، تصریح 
كــرد: هر وقت نمایندگی های واردكننده خودرو شــرایط فروش خود را از 
پیش فروش به حالت فروش نقدی و تحویل روز تغییر دادند می توان گفت 
كه سرمایه خود را وارد این كسب و كار كرده اند، اما هم اكنون این سرمایه 

مردم است كه كسب و كار آنها را بسیار پررونق كرده است.

رئیس اتحادیه چایــکاران از افزایش واردات چای بی کیفیت به 
کشورمان خبر داد.

ایرج هوســمی گفت: متاســفانه توان تولید چای در كشور در دوره های 
گذشته به بیش از 80 درصد كاهش پیدا كرد كه این امر ناشی از بی توجهی 
به مشــکلات و دغدغه چایکاران كشور بود كه اكنون خروجی این امر را در 

افزایش واردات چای مشاهده می كنیم.
هوسمی در مصاحبه با میزان افزود: درصد بسیار اندكی از نیاز داخلی به 
دست چایکاران داخلی تامین می شود و اكنون شاهد بی كیفیت بودن چای 
وارداتی هستیم.وی گفت: بهترین نوع و كیفیت چای در ایران تولید می شود، 
اما بی توجهی مسئولان سبب شده است، چایکاران توانایی تامین نیاز داخل 
كشور را نداشته باشند. ایرج هوسمی ادامه داد: اكنون بخشی از ظرفیت های 
تولیدی كشــور در تولید چای به دلیل سیاســت های ناصحیح بی استفاده 
مانده است كه با فعال شدن این ظرفیت ها امکان تامین مورد نیاز حدود 50 
درصدی داخل كشور وجود دارد.رئیس اتحادیه چایکاران كشور تصریح كرد: 
اكنون چای وارداتی كشور بسیار بی كیفیت و سرطان  زاست كه امیدواریم به 
موضوع توجه جدی شود.هوسمی با اشاره به وسعت 34 هزار هکتاری چای 
كشــور،  اضافه كرد: در سال های گذشته شاهد افزایش جمعیت شهرنشینی 
و تغییر كاربری اراضی كشــاورزی و تغییر شغل چایکاران بودیم كه اكنون 

شدت این معضل كمتر شده است.

رئیس اتحادیه چایکاران خبر داد

افزایش واردات چای بی کیفیت به کشور

رئیس اتحادیه میوه و سبزی:

هویج کمیاب شد!

یک کارشناس مطرح کرد

درآمد 500 درصدی واردکنندگان خودرو
از جیب مردم


